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BOP.521.2.2024 

 

Protokół z VIII posiedzenia Suwalskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego  

w dniu 5 lutego 2024 r. 

w Centrum Wspierania Organizacji Pozarządowych, przy ul. T. Kościuszki 71  

 

 VIII posiedzenie Suwalskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego (SRDPP) piątej 

kadencji odbyło się w poniedziałek 5 lutego 2024 r. w Centrum Wspierania Organizacji 

Pozarządowych, ul. T. Kościuszki 71 w Suwałkach. Rozpoczęło się o godzinie 15.30, 

zakończyło o godzinie 17.00. 

  W posiedzeniu uczestniczyło 10 członków SRDPP. Swoją nieobecność 

usprawiedliwili: Bogdan Bezdziecki i Marcin Butkiewicz.  

Posiedzenie otworzył Jarosław Ruszewski, Przewodniczący SRDPP, który powitał 

zebranych. Następnie przedstawił porządek posiedzenia jak poniżej:  

1. Przyjęcie porządku obrad ósmego posiedzenia. 

2. Przyjęcie protokołu z siódmego posiedzenia SRDPP. 

3. Przyjęcie sprawozdania z działalności SRDPP w 2023 roku. 

4. Zgłaszanie propozycji do rocznego planu pracy w 2024 roku. 

5. Przyjęcie Uchwały nr 3/2024 Suwalskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego w 

sprawie przyjęcia Planu pracy Suwalskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego w 2024 r. 

6. Wyniki konsultacji projektu Strategii Rozwoju Ponadlokalnego ZIT MOF Suwałk do roku 

2030. 

7. Wyniki konsultacji projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Miasta Suwałk na 2024 rok. 

8. Konsultacje projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Miasta Suwałk dotyczących Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego. 

9. Inne sprawy. 

10. Zakończenie posiedzenia. 

  

Ad 1. 

Jarosław Ruszewski, Przewodniczący SRDPP spytał, czy obecni chcą wnieść jakieś uwagi 

i nowe sprawy do przesłanego im drogą mailową przez Sekretarz porządku posiedzenia. 

Członkowie Rady nie wnieśli żadnych uwag ani nowych spraw.  
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Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku posiedzenia. Za 

przyjęciem jednomyślnie głosowało 10 osób.  

 

Ad 2. 

Przewodniczący spytał, czy do protokołu z VII posiedzenia SRDPP, który Sekretarz 

rozesłała mailem członkom SRDPP 22 stycznia 2024 r. wpłynęły jakieś uwagi. Sekretarz 

poinformowała, że do 5 lutego 2024 r. nie wpłynęły żadne uwagi.  

Przewodniczący spytał, czy członkowie Rady chcieliby mimo to wnieść jakieś uwagi. 

Członkowie SRDPP nie mieli uwag. Wobec tego Przewodniczący SRDPP zarządził 

głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu. Za przyjęciem protokołu głosowało 10 osób. 

 

Ad 3. 

Przewodniczący spytał, czy wszyscy zapoznali się ze sprawozdaniem z działalności 

SRDPP w 2023 roku, który sekretarz rady rozesłała mailem 22 stycznia i czy ewentualnie 

chcieliby wnieść uwagi czy uzupełnienia. Nikt nie wniósł uwag. Wobec tego Przewodniczący 

zarządził głosowanie nad przyjęciem sprawozdania. Za przyjęciem sprawozdania głosowało 

10 osób. 

 

Ad 4. 

Przewodniczący przypomniał, że Rada Pożytku co roku uchwala roczny plan pracy, który 

jest spójny z planem pracy Rady Miejskiej w Suwałkach. Następnie poprosił  

o zgłaszanie propozycji do rocznego planu pracy. Projekt tego planu został wcześniej wysłany 

członkom Rady mailem. Przewodniczący wyjaśnił, że plan pracy może być uzupełniany  

i zmieniany w trakcie roku, gdy zajdzie taka potrzeba. Nikt nie zgłosił propozycji zmian.  

 

Ad 5. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad przyjęciem Uchwały nr 3/2024 Suwalskiej 

Rady Działalności Pożytku Publicznego z dnia 5 lutego 2024 r. w sprawie przyjęcia Planu 

pracy Suwalskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego w 2024 r. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 10 osób. 

 

Ad 6. 

Agnieszka Szyszko przedstawiła wyniki konsultacji projektu Strategii Rozwoju 

Ponadlokalnego ZIT MOF Suwałk do roku 2030. Ogółem zgłoszono 32 uwagi, z czego 

SRDPP zgłosiła 22 uwagi. Spośród uwag SRDPP 20 zostało przyjętych.  
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Ad 7. 

Agnieszka Szyszko przedstawiła wyniki konsultacji projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2024 rok. Konsultacje  

z Suwalską Radą Działalności Pożytku Publicznego zostały przeprowadzone w trybie 

obiegowym, ze względu na termin konsultacji, który wypadł w okresie świąteczno-

noworocznym, na przełomie roku. SRDPP zgłosiła 5 uwag, z czego 4 zostały przyjęte. 

Organizacje pozarządowe nie zgłosiły uwag.  

 

Ad 8. 

Przewodniczący zarządził konsultacje projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  

w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Suwałk dotyczących Suwalskiego 

Budżetu Obywatelskiego. 

Karol Świerzbin zgłosił propozycję wykreślenia opisu w odniesieniu do mieszkańca:  

„z zamiarem stałego pobytu”, ponieważ nie da się ocenić prawdziwości takiego zamiaru.  

Przewodniczący zarządził głosowanie nad poprawką. Za głosowało 10 osób. Tym samym 

poprawka została przyjęta.  

 Karol Korneluk zaproponował, aby maksymalna wartość jednego projektu nie 

przekraczała 25 % całej kwoty przeznaczonej na Suwalski Budżet Obywatelski w danym 

roku. Argumentował to tym, że umożliwi to realizację większej liczby projektów, co 

uaktywni mieszkańców.  

Przewodniczący zarządził głosowanie nad propozycją. Za głosowało 10 osób. Tym samym 

propozycja została przyjęta.  

Karol Świerzbin zaproponował podział puli środków przewidzianych na Suwalski 

Budżet Obywatelski na dwie grupy: na projekty inwestycyjne i nieinwestycyjne. Członkowie 

Rady po dyskusji wypracowali propozycję zapisu nowego punktu 4 w § 3  

w brzmieniu: „Kwota przeznaczona na Suwalski Budżet Obywatelski będzie podzielona na 

dwie pule: 

1) do 85 % całej kwoty zostanie przeznaczona na projekty inwestycyjne; 

2) co najmniej 15 % całej kwoty zostanie przeznaczona na projekty nieinwestycyjne; 

3) w przypadku gdy w puli pierwszej pozostaną wolne środki, przechodzą one do puli 

drugiej.” Podobnie jak w propozycji powyżej argumentowano to tym, że umożliwi to 

realizację większej liczby projektów, co uaktywni mieszkańców. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad propozycją. Za głosowało 8 osób. Jedna osoba była 

przeciw, jedna wstrzymała się od głosu. Tym samym propozycja została przyjęta.  
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 Agnieszka Szyszko zwróciła uwagę, że w § 5 niepoprawne jest określenie Gminy 

Miasta Suwałki, powinno być Miasta Suwałk. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad poprawką. Za głosowało 10 osób. Tym samym 

poprawka została przyjęta.  

 Jarosław Ruszewski i Karol Korneluk zaproponowali przywrócenie zakazu lokowania 

projektów Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na terenie szkół, przedszkoli, żłobków  

i placówek oświatowych z uwagi na: nierówne szanse w głosowaniu w porównaniu do innych 

projektów, niedostępność projektów zrealizowanych na terenie szkół oraz z powodu tego, że 

potrzeby szkół w zakresie budżetu obywatelskiego miał zaspokajać Szkolny Budżet 

Obywatelski CUMULUS. Zaapelowali w związku z tym o przywrócenie zapisu uchwały, 

który obowiązywał m.in. przed rokiem i wykluczał obiekty i tereny szkolne z lokowania tam 

projektów Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego.  

Przewodniczący zarządził głosowanie nad poprawką. Za głosowało 10 osób. Tym samym 

poprawka została przyjęta.  

 Karol Świerzbin zaproponował, aby doprecyzować zapis w § 10 ust. 5: „Ingerowanie 

w zakres projektów zgłoszonych do budżetu obywatelskiego jest możliwe jedynie za zgodą 

Wnioskodawców, z wyłączeniem nazw projektów, które zostaną ujednolicone w zakresie 

formatu i rodzaju czcionki” o uzupełnienie w brzmieniu: „(na każdym etapie Suwalskiego 

Budżetu Obywatelskiego: od ogłoszenia listy zweryfikowanych projektów przez listę do 

głosowania i ogłoszenie wyników)”.  

Przewodniczący zarządził głosowanie nad propozycją. Za głosowało 10 osób. Tym samym 

propozycja została przyjęta.  

 Jarosław Ruszewski zaproponował, aby dopuścić składanie odwołania od decyzji  

o niedopuszczeniu projektu do głosowania także w wersji papierowej, żeby nie wykluczać 

tych, którzy nie mają dostępu do formy elektronicznej.  

Następnie zarządził głosowanie nad propozycją. Za głosowało 10 osób. Tym samym 

propozycja została przyjęta.  

Agnieszka Szyszko zaproponowała, aby dopuścić papierową formę głosowania, żeby 

nie wykluczać osób, które nie posługują się formą elektroniczną.  

Przewodniczący zarządził głosowanie nad propozycją. Za głosowało 8 osób, 2 osoby 

wstrzymały się od głosu. Tym samym propozycja została przyjęta.  

Agnieszka Szyszko zgłosiła poprawkę, żeby § 15 ust. 3 otrzymał brzmienie: „Na 

karcie do głosowania dokonuje się wyboru maksymalnie dwóch projektów:  

– jednego z grupy projektów inwestycyjnych,  

– jednego z grupy projektów nieinwestycyjnych.”. 
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Jest to konsekwencja zaproponowanego przez SRDPP podziału projektów na dwie grupy.  

Przewodniczący zarządził głosowanie nad propozycją. Za głosowało 10 osób. Tym samym 

propozycja została przyjęta.  

 Agnieszka Szyszko zaproponowała, aby usunąć § 17 ust. 6 w brzmieniu: „Każdy 

realizowany projekt inwestycyjny zostanie oznakowany tabliczką informacyjną formatu A3 

(420x297mm) o treści: „Projekt pn… został zrealizowany w ramach Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego na ........ r.”. Tabliczkę należy umieścić w widocznym miejscu.” 

Według zgłaszającej dla mieszkańca nie ma znaczenia, czy przedsięwzięcie było wykonane  

w ramach Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, czy z innych funduszy, ponadto jest to 

niepotrzebny wydatek.  

Przewodniczący zarządził głosowanie nad propozycją. Za głosowała 1 osoba. 6 osób było 

przeciw, 3 wstrzymały się od głosu. Tym samym propozycja została odrzucona.  

Agnieszka Szyszko zaproponowała, aby usunąć § 17 ust. 7 w brzmieniu: „Projekt  

o działaniu tzn. „miękkim” w trakcie realizacji obowiązkowo musi posiadać tabliczkę 

informacyjną formatu A3 (420x297mm) o treści: „Projekt pn… jest realizowany w ramach 

Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na ........ r.”. Tabliczkę należy umieścić w widocznym 

miejscu.”  

Argumentowała to tak samo jak w przypadku tabliczek przy inwestycjach, że dla mieszkańca 

nie ma aż takiego znaczenia, czy inicjatywa odbywa się z puli Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego, czy z innych funduszy.  

Przewodniczący zarządził głosowanie nad propozycją. Za głosowała 1 osoba. 9 osób było 

przeciw. Tym samym propozycja została odrzucona.  

 Karol Świerzbin zaproponował, żeby wykreślić warunek, że mapa dostarczona  

z projektem powinna być w skali 1;500, w związku z czym zapis w Załączniku nr 1 pkt 8 

uzyskałby brzmienie: „Wymagane załączniki*: mapa z naniesioną lokalizacją projektu”. 

Argumentował to tym, że mapa w skali 1:500 może być trudna do uzyskania dla mieszkańca. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad propozycją. Za głosowało 10 osób. Tym samym 

propozycja została przyjęta.  

 Agnieszka Szyszko zaproponowała, aby usunąć zapis w Załączniku nr 1 w brzmieniu: 

„Uwaga: Dane kontaktowe umieszczane na oddzielnej stronie formularza.” Komunikat, 

według niej, jest niezrozumiały.  

Przewodniczący zarządził głosowanie nad propozycją. Za głosowało 10 osób. Tym samym 

propozycja została przyjęta.  
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Agnieszka Szyszko zwróciła uwagę, że w Oświadczeniu o zgodzie na przetwarzanie 

numeru telefonu i adresu e-mail ponownie niepoprawne jest określenie Gminy Miasta 

Suwałki, powinno być Miasta Suwałk. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad propozycją. Za głosowało 10 osób. Tym samym 

propozycja została przyjęta.  

Wyniki konsultacji projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Miasta Suwałk dotyczących Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego w załączeniu. 

 

Ad 9.  

Przewodniczący spytał, czy członkowie SRDPP chcieliby jeszcze poruszyć jakieś kwestie. 

Karol Świerzbin powtórzył, że trzeba wnioskować, aby podnieść w konkursach ofert  

dopuszczalne maksymalne stawki dla wolontariuszy i ekspertów, bo teraz obowiązujące to 

odpowiednio 30 zł i 100 zł.  

 Żadnych więcej spraw nie zgłoszono. 

 

Ad 10. 

Przewodniczący zakończył posiedzenie. Na tym protokół zakończono. 

  

 Protokół sporządziła                             Przewodniczący  

 

 

 Agnieszka Szyszko                              dr Jarosław Ruszewski  

Suwałki, dnia 8 lutego 2024 r.  

 

Załączniki do Protokołu: 

1) Lista obecności;  

2) Sprawozdanie z działalności SRDPP w 2023 roku; 

3) Uchwała nr 3/2024 Suwalskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego w sprawie 

przyjęcia Planu pracy Suwalskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego w 2024 r.; 

4) Wyniki konsultacji projektu Strategii Rozwoju Ponadlokalnego ZIT MOF Suwałk do roku 

2030; 

5) Wyniki konsultacji projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Miasta Suwałk na 2024 rok; 
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6) Wyniki konsultacji z Suwalską Radą Działalności Pożytku Publicznego projektu uchwały 

Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta 

Suwałk dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego. 


